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SSOOCCIIĀĀLLOO  UUNN  VVEESSEELLĪĪBBAASS  JJAAUUTTĀĀJJUUMMUU  KKOOMMIITTEEJJAASS  SSĒĒDDEESS  

PPRROOTTOOKKOOLLSS  NNrr..1177  
Talsos  

 

2019. gada 4. novembrī 

 

Sēde sasaukta plkst. 13.00 

Sēdi atklāj plkst. 13.00 

 

Sēdi vada:  

līdz plkst.13.02 Inga Gluzda – komitejas priekšsēdētāja 

no plkst.13.02 Andis Astrātovs – komitejas priekšsēdētājas vietnieks 

Sēdi protokolē: Aija Lorence – Talsu novada pašvaldības Kancelejas sekretāre  

 

Sēdē piedalās 8 Sociālo un veselības jautājumu komitejas locekļi:   

Andis Astrātovs 

Edmunds Demiters (iziet plkst.15.00, atgriežas plkst.15.02) 

Daiga Feldmane  

Inga Gluzda 

Tabita Kalniņa 

Miervaldis Krotovs 

Ilva Norenberga  

Sandra Pētersone (iziet plkst.14.36, atgriežas plkst.14.36) 

 

Sēdē piedalās citi deputāti: 

Ģirts Kalnbirze (no plkst.14.30) 

Lauris Pīlēģis (no plkst.14.59) 

Oļegs Solovjovs (no plkst.14.59) 

 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības administrācijas darbinieki:  

Inguna Kaļinka – Talsu novada pašvaldības izpilddirektora vietniece 

Ieva Krēķe – Talsu novada pašvaldības izpilddirektora vietniece 

Elvis Jansons – Talsu novada pašvaldības Juridiskās nodaļas Juridiskā atbalsta daļas jurists 

Tatjana Neilande – Talsu novada pašvaldības Kultūras un sporta attīstības nodaļas sabiedrības 

veselības speciāliste 



 

Dana Vecmane – Talsu novada pašvaldības Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas 

sabiedrisko attiecību speciāliste 

Lauris – Talsu novada pašvaldības Attīstības plānošanas un projektu vadības nodaļas 

Plānošanas daļas vadītājs 

Arvis Lagzdiņš – Talsu novada pašvaldības Komunālās nodaļas vadītājs 

Jolanta Ivanova – Talsu novada pašvaldības Komunālās nodaļas Komunālo pakalpojumu 

daļas vadītāja 

Gita Strazdiņa – Talsu novada pašvaldības Komunālās nodaļas Komunālo pakalpojumu daļas 

mājokļu speciāliste 

Jānis Kārklevalks – Talsu novada pašvaldības Informācijas tehnoloģiju nodaļas datortīkla 

administrators 

Aija Lorence – Talsu novada pašvaldības Kancelejas sekretāre 

 

Citi: 

Dace Zeļģe – Talsu novada Sociālā dienesta vadītāja 

Ilze Kārklevalka – Talsu novada Sociālā dienesta vadītājas vietniece 

Tatjana Kuzmuka – Talsu novada Sociālā dienesta Sociālā darba un sociālās palīdzības 

nodaļas vecākā sociālā darbiniece 

Dace Upleja – Talsu novada pašvaldības iestādes pansionāts “Lauciene” direktore 

Ilze Rūsiņa – Talsu novada pašvaldības iestādes pansionāts “Lauciene” direktores vietniece 

Inita Birkmane – Talsu novada pašvaldības iestādes pansionāts “Lauciene” vecākā medicīnas 

māsa 

Ivars Maķevics – Dzīvokļu komisijas priekšsēdētāja vietnieks 

 

 

Sēdes vadītāja I.Gluzda informē, ka saskaņā ar Talsu novada pašvaldības nolikuma  

39.1 punktu komitejas sēdē tiek veikts audioieraksts, un brīdina klātesošos par atbildību par 

iegūto datu izmantošanas un apstrādes noteikumu ievērošanu. 

  

I.Gluzda iepazīstina ar sēdes darba kārtību.  

I.Norenberga ierosina priekšlikumu – Talsu novada dome 28.02.2019. pieņēma 

lēmumu Nr.105 “Par nekustamo īpašumu V.Ruģēna ielā 4, Talsos”. Minētais lēmums 

paredzēja veikt konkrētus ieguldījumus ēkas sakārtošanā. Lūdz uz nākamo Sociālo un 

veselības jautājumu komiteju uzaicināt SIA “Talsu veselības centrs” pārstāvjus, lai viņi 

izstāsta, kā sakarā ar līgumu tiek veikti plānotie remontdarbi. 

Citu priekšlikumu saistībā ar darba kārtību nav. 

 

I.Gluzda aicina balsot par darba kārtību kopumā. 

   

Atklāti balsojot („par” – 8, „pret” - nav, „atturas”- nav), komiteja apstiprina sēdes 

darba kārtību. 

 

 

 



 

Darba kārtība: 

Publiskā daļa (lemjošā): 

1. Par Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāju. 

Publiskās daļas informatīvā daļa: 

1. Par investīcijas plānu  pansionātā “Lauciene”. 

2. Par Talsu novada mājokļu politikas vadlīnijām. 

Slēgtā daļa (lemjošā): 

2. Par Talsu novada dzīvokļu komisijas 2019. gada 24. septembra lēmumu Nr. 3 “Par 

R. M. deklarētās dzīvesvietas ziņu anulēšanu”. 

Slēgtās daļas informatīvā daļa: 

3. Par pansionātu “Lauciene”. 

 

 

I.Gluzda informē – tā kā ir iesūtījusi iesniegumu par atcelšanu no Sociālo un veselības 

jautājumu komitejas priekšsēdētājas pienākumiem, aicina komitejas priekšsēdētājas vietnieku 

A.Astrātovu tālāk vadīt komitejas sēdi.  

No plkst.13.02 komitejas sēdi vada A.Astrātovs. 

 

 

1. 

Par Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāju 

A.Astrātovs, I.Gluzda, E.Demiters 

 

A.Astrātovs informē – ir izveidojusies vakance komitejas priekšsēdētāja amatam. 

Rakstiski priekšlikumi nav tikuši saņemti, tāpēc aicina izteikt priekšlikumus minētajam 

amatam. 

I.Gluzda izvirza E.Demitera kandidatūru. 

E.Demiters izvirza A.Astrātova kandidatūru un atsauc savu kandidatūru. 

A.Astrātovs atsauc savu kandidatūru. Norāda, ka paliek kā komitejas priekšsēdētāja 

vietnieks. 

Citu priekšlikumu nav. 

 

A.Astrātovs – ja nav citu priekšlikumu par Sociālo un veselības jautājumu komitejas 

priekšsēdētāju, par to tiks informēts domes priekšsēdētājs turpmākā lēmuma pieņemšanai. 

  

 

1.informācija 

Par investīcijas plānu  pansionātā “Lauciene” 

A.Astrātovs, S.Pētersone, I.Gluzda, I.Norenberga, E.Demiters, M.Krotovs, D.Feldmane 

 

S.Pētersone informē, ka ar izpilddirektora vietnieces rīkojumu ir izveidota darba grupa 

(S.Pētersone, T.Neilande, J.Upmalis, L.Laicāns, A.Aveniņš) pansionāta “Lauciene” 

investīciju plāna 2020.-2025.gadam projekta izstrādāšanai. Darba grupa analizējusi 



 

dokumentāciju, kas saistīta ar energoefektivitātes paaugstināšanas pasākumiem pansionātā 

“Lauciene”, pētot finansējuma piesaistes iespējas energoefektivitātes paaugstināšanas 

pasākumu realizācijai. 2015.gadā provizoriskā summa bijusi ap 5,3 miljoniem. Tobrīd netika 

gūts apstiprinājums, ka būtu citas iespējas kā tikai pašvaldības finansējums vai finansējums 

no klientu uzturēšanās maksām, tāpēc, izvērtējot situāciju, vienojušies darbus sadalīt pa 

blokiem. Pirmkārt, galvenie problēmjautājumi saistībā ar infrastruktūru – jumts, pamatu 

hidroizolācija, balkona margu risinājums. Otrkārt, materiāli tehniskās bāzes uzlabošana – 

funkcionālo gultu iegāde, virtuves iekārtu maiņa u.c. Pirms divām nedēļām tika saņemta 

informācija par to, ka nākamā gada [valsts] budžeta projektā ir paredzēti finanšu instrumenti – 

būs pieejamas CO2 izmešu kvotas, kas saistītas ar siltināšanas projektu realizāciju, kā arī pie 

pašvaldības budžeta aizņemšanās iespējām būs minēts, ka var aizņemties ilgstošas sociālās 

aprūpes un sociālās rehabilitācijas pakalpojumu nodrošināšanai. Ņemot to vērā, ka pavērušies 

vairāki varianti, kā risināt investīciju piesaisti pansionātam, darba grupa lūgusi termiņa 

pagarinājumu investīciju plāna izstrādei līdz 1.decembrim. 

Notiek diskusija. 

A.Astrātovs jautā, kad būs skaidrība par finansējuma piesaistes iespējām. 

S.Pētersone min, ka Saeimā pašlaik skata budžetu. 

I.Gluzda jautā, vai pansionāta direktore D.Upleja nav iekļauta darba grupas sastāvā. 

S.Pētersone – saskaņā ar rīkojumu nav. 

I.Norenberga jautā par tālāko rīcības plānu, ja nebūs iespējams aizņemties. 

S.Pētersone ziņo par plānoto. 

E.Demiters – jābūt koncepcijai attiecībā par pansionāta iemītnieku skaitu renovācijas 

laikā. 

S.Pētersone – var uzņemt ap 120 klientiem, ja kāds no korpusiem ir aizvērts. 

A.Astrātovs jautā, vai klientiem ir līgums uz noteiktu termiņu. 

S.Pētersone min risinājumu kādā citā pansionātā. 

A.Astrātovs jautā, kas notiks ar personālu. 

S.Pētersone – nevar vēl atbildēt. 

M.Krotovs jautā, kā pansionāts izdzīvos, ja tiks samazināts klientu skaits. 

D.Feldmane rosina darba grupai apspriest jautājumu, kā būtu, ja pansionātu pārvietotu 

citur. 

 

A.Astrātovs – bija pietiekami daudz jautājumu, uz kuriem komiteja sagaida atbildes, 

tāpēc ierosina skatīt šo jautājumu atkārtoti decembra mēneša pirmajā Sociālo un veselības 

jautājumu komitejas sēdē. 

Iebildumu vai citu priekšlikumu nav. 

 

Komiteja vienojas – skatīt šo jautājumu atkārtoti decembra mēneša pirmajā Sociālo 

un veselības jautājumu komitejas sēdē. 



 

 

2.informācija 

Par Talsu novada mājokļu politikas vadlīnijām 

A.Astrātovs, L.Laicāns, D.Feldmane, A.Astrātovs, I.Norenberga, E.Demiters, J.Ivanova, 

I.Gluzda, S.Pētersone, M.Krotovs 

 

L.Laicāns iepazīstina ar Talsu novada mājokļu politikas vadlīnijām. Informē, ka darba 

grupas darbības termiņš Talsu novada mājokļu politikas vadlīniju izstrādei ir pagarināts līdz šī 

gada 15.decembrim. (Tiek demonstrēta prezentācija.) 

Notiek diskusija. 

A.Astrātovs rosina noskaidrot, vai nevajag mainīt izstrādājamā dokumenta 

nosaukumu, formu, piemēram, saistošie noteikumi, lai uz tā pamata varētu veikt normatīvo 

regulējumu izmaiņas. Pauž cerības, ka šajā dokumentā saņems konkrētu rīcību plānu. 

E.Demiters rosina – varbūt šim mērķim nākamā gada budžetā jāparedz finansējums. 

A.Astrātovs – jāsagaida darba grupas secinājumi un rīcības plāns; jautājums par 

finansējumu būs jārisina pēc 15.decembra. 

A.Astrātovs ierosina – cenu piedāvājumam būtu jānāk no izpildvaras puses, balstoties 

uz šo vadlīniju izstrādātāju secinājumiem un SIA “Talsu namsaimnieks” reālajām iespējām un 

vajadzībām. Neredz šķēršļus, lai līdz konkrētu ciparu piedāvājumam varētu nonāktu šajā 

gadā. Aicina visas iesaistītās puses turēties pie šāda laika grafika un virzīties uz to, lai šajā 

gadā ir piedāvājums, par kuru var sākt diskutēt. Aicina deputātus jau šobrīd, kamēr notiek 

vadlīniju izstrāde, komunicēt ar darba grupas vadītāju, uzdodot jautājumus, ieteikumus. 

I.Gluzda – pamatmērķis bijis sakārtot pašvaldības dzīvojamo fondu, ar mērķi veicināt 

iedzīvotājus privatizēt savus dzīvokļus, sakārtot īres cenu politiku. Min, ka ir nobīdījušies 

kaut kur prom no sākotnējā mērķa. Vērš uzmanību, ka darba grupā nav iekļauts SIA “Talsu 

namsaimnieks” pārstāvis. 

M.Krotovs rosina paskatīties, vai pašvaldības dzīvokļus neapsaimnieko arī citi 

apsaimniekotāji bez SIA “Talsu namsaimnieks”, tad tie arī būtu jāiesaista. 

A.Astrātovs aicina pieturēties pie šobrīd prezentētā plāna. Tajā brīdī, kad ir jau 

secinājumi un kad strādā pie rīcību plāna mājokļu politikas realizācijai, aicina pakonsultēties 

ar SIA “Talsu namsaimnieks” un vadīt sarunu tā, lai decembra mēnesī būtu priekšlikums. 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 

 

 A.Astrātovs lūdz informēt N.Tropiņu, kam ar Talsu novada dome 28.02.2019. lēmumu 

Nr.105 “Par nekustamo īpašumu V.Ruģēna ielā 4, Talsos” uzdota kontrole par šī lēmuma 

izpildi, ka nākamajā Sociālo un veselības jautājumu komitejā tiks iekļauta informācija par 

SIA “Talsu veselības centrs” saistībā ar līguma izpildi. Atgādina, ka nākamajā Sociālo un 

veselības jautājumu komitejā vēlas dzirdēt Sociālā dienesta prezentāciju par šo gadu un 

vajadzībām nākamajā gadā, kā arī analoģisku informāciju no Bāriņtiesas. 

 

 A.Astrātovs ierosina izsludināt komitejas sēdes piecu minūšu pārtraukumu. 

Iebildumu nav. 

Plkst.14.25 tiek izsludināts sēdes pārtraukums.  

 Plkst.14.30 tiek atklāta sēdes slēgtā daļa. 



 

 

Piedalās deputāti: A.Astrātovs, I.Gluzda, T.Kalniņa, D.Feldmane, S.Pētersone, M.Krotovs, 

E.Demiters, I.Norenberga. 

 

Piedalās citi: I.Kaļinka, E.Jansons, A.Lagzdiņš, J.Ivanova, G.Strazdiņa, T.Kuzmuka, 

A.Lorence. 

 

 

2. 

Par Talsu novada dzīvokļu komisijas 2019. gada 24. septembra lēmumu Nr. 3 “Par R.M. 

deklarētās dzīvesvietas ziņu anulēšanu” 

 

[..] 

 

  Atklāti balsojot („par” - 7, „pret” - nav, „atturas”- 1), komiteja nolemj lēmuma 

projektu virzīt uz domes sēdi. 

 

Plkst.14.35 tiek sākts izskatīt 3.informatīvo jautājumu. 

Piedalās citi: I.Kaļinka, E.Jansons, T.Neilande, D.Upleja, I.Rūsiņa, I.Birkmane, T.Kuzmuka, 

A.Lorence. 

 

 

3.informācija 

Par pansionātu “Lauciene” 

 

[..] 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 

 



 

 

Sēde slēgta plkst.15.07 

 

 

Sēdes vadītāji:               ………………………………….. I. Gluzda 

 ………………………………….. A. Astrātovs 

Komitejas locekļi: ………………………………….. E. Demiters 

 ………………………………….. D. Feldmane 

 ………………………………….. T. Kalniņa 

 ………………………………….. M. Krotovs 

 ……………………………………  I. Norenberga 

 ………………………………….. S. Pētersone 

 

 

 

 

 

 

 

Personu datu aizsardzības nolūkā netiek publicēts sēdes slēgtās daļas lēmuma projekts. 


